
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ

KOMISE MĚSTSKÉ ČÁSTI Č. 24
Staré Hodolany a Bělidla

Č. 6 / 2023 07. 06. 2023 / 17:30 hod.

I. PREZENCE

Přítomni: akad. soch. Martin Lubič, Petr Hloužek, Mgr. Radka Hájková BCBA, Ing. Miloslav Stankuš,
Mgr. Jan Grepl, Iveta Švancarová, Svatopluk Losert, Ing. arch. Otto Schneider, Ing. Dagmar
Reichová

Omluveni: Mgr. Martin Přerovský, Jan Gottwald

Hosté: Tomáš Arnošt, MPO, doc. Mgr. Pavel Šaradín, Ph.D., Jitka Herynková, Ing.arch. Vít
Votroubek

II. PROJEDNÁVANÉ ZÁLEŽITOSTI

1 Schválení programu schůze

2 Vystoupení zástupců MPO, PČR

3 Vystoupení hostů
Paní Jitka Herynková přišla požádat o kultivaci ulice Táboritů, kde je mimo jiné nevábné stanoviště kontejnerů.
Dále upozornila na neuspokojivou situaci ohledně pěších komunikaci na této ulici a na ulici Matěje z Janova,
která je frekventovanou u cestou na tramvaj. Komise se touto problematikou bude zabývat.
Architekt Vít Votroubek se přišel dotázat na kutltivaci prostoru u ulice Sladkovského a Roučkovou slévárnou,
vedle kterého bydlí a měl by zájem spolupracovat na jeho úpravách. Bylo mu sděleno, že tento prostor, kde
procházela v minulosti železniční vlečka, byl prodán Českými drahami soukromníkovi a že na jeho podobu má
město vliv jen zařazením do "veřejných ploch" v územním plánu.
Docent Pavel Šaradín informoval o úspěšném průběhu "Sousedského setkání na Bělidlech". Poděkoval za
podporu a spolupráci KMČ. Přislíbil vyhodnocení dotazníkového šetření o problémech Bělidel a tématech na
rozvoj tohoto území, které v rámci akce probíhalo. Po předání komisi jej vyhodnotíme a využijeme ve své práci.
 

4 Kontrola požadavků z minulých zápisů
Přehled požadavků z minulého zápisu

Instalace dopravního značení před školou na Hodolanské ulici - Předáno
Instalace policejní makety u školy Řezníčkova - Předáno

Starší požadavky

Zápis č. 1/2023 ze dne 04. 01. 2023:

Vylepšení stanoviště nádob na odpad Bystrovanská/Libušina - V realizaci
Žádost o umístění dopravního zrcadla na křižovatce ulic U Panelárny a Libušina - Před uzavřením
Propadlý povrch vozovky na ulici Elišky Krásnohorské - Před uzavřením

Zápis č. 3/2023 ze dne 01. 03. 2023: Oprava propadené vozovky Purkyňova - Před uzavřením

Zápis č. 10/2022 ze dne 01. 09. 2022: Oprava chodníku Stará Víska - Před uzavřením, Křížení cyklostezky s ul.
Lermontovova - V realizaci
Zápis č. 9/2022 ze dne 03. 08. 2022: Obnovení tabule Klubu seniorů - Předáno
Zápis č. 7/2022 ze dne 04. 07. 2022: Doplnění dopravního značení na ul. Na Výsluní - V realizaci



Zápis č. 5/2022 ze dne 04. 05. 2022: Osazení dopravního značení B8 -pravý břeh Bystřice - V realizaci
Zápis č. 4/2022 ze dne 06. 04. 2022: Zničená závora na cyklostezce kolem Bystřice - Před uzavřením
Zápis č. 3/2022 ze dne 02. 03. 2022: Parkoviště na křižovatce Hodolanská-Lipenská - Před uzavřením
Zápis č. 2/2022 ze dne 02. 02. 2022: Ničení trávníku na ul. Lermontovova - V realizaci
 

5 Projednávané záležitosti

5.1 Bělidla - zklidnění dopravy
Pan Miroslav Chovanec, bydlící na ulici Prokopa Holého, připravuje petici za přeorganizování silničního provozu
v oblasti Olomouc Bělidla. Konzultoval ji s KMČ, první verze jeho návrhu byla diskutována i v rámci
Sousedských slavností na stánku KMČ. Domluvili jsme se, že než zahájí podpisovou akci, tak se společně
pokusíme projednat návrh řešení s dotčenými obyvateli a získat pro něj podporu členů KMČ. Těsně před schůzí
zaslal variantu C, kterou vypracoval po diskusi s některými obyvateli Bělidel. Členové KMČ neměli prostor se s
ní dostatečně seznámit a budeme ji proto probírat na příští schůzi.
Návrh byl zaslán lidem, kteří na Sousedských slavnostech projevili o tuto problematiku zájem a poskytli své
E-mailové adresy. Pokud další občané mají zájem se s návrhem (variantou C) seznámit, pošlete prosím kontakt
na E-mailovou adresu: kmc24@olomouc.eu, případně volejte předsedovi 608 000 642.

5.2 Oprava chodníků Stará Víska
Pracovní skupina z členů KMČ, mající bydliště na Staré Vísce, vyhodnotila nabídku na opravu chodníků na
Staré Vísce z prostředků KMČ na opravy chodníků. Doporučuje v tomto roce provést v rozsahu samostatně
oceněných částí:
1/ Lokalita chodník ul. Stará Víska u č. 10 (roh)
2/ Lokalita chodník ul. Stará Víska u č. 8 od opravené části
Pro zadání objednávky požádáme zpracovatele ještě o jednu schůzku na místě pro případné dopracování
rozsahu prací, nejlépe za účasti majitelů sousedních nemovitostí.
 

5.3 Estetizace okolí dětského hřiště u Bystřičky
Komise letos investuje prostředky na opravy, tzv. "estetizaci", ve výši 300 000,- Kč do lokality pravého břehu
Bystřičky, od mostu na ulici Pavelkově, po "Tosáckou" lávku na ulici Lermontovově. Je objednáno dopravní
značení, které zakáže vjezd cyklistů na pravobřežní pěšinu (25 671,-) a zbytek bude použit na úpravy okolí
dětského hřiště u Bystřičky, na oplocení a případně další zkvalitnění tohoto prostoru. Využijeme informací, které
byly shromážděny v anketě, provedené při Sousedském setkání.
Podrobnějším zadáním se budeme zabývat na příští schůzi. Přivítáme podměty k tomuto záměru od všech
obyvatel, co by se zde mělo, nebo mohlo řešit a v jakém pořadí. Vedle oplocení dětského hřiště zatím zazněly
náměty na noční osvětelní, instalaci WC, vytvoření zábrany pádu míčů z prostoru asfaltového hřiště do řeky.
 
 

5.4 Žádost o změnu názvu autobusové zastávky "Pavelkova, Koyo" na "Pavelkova, JTEKT"
Komise doporučuje změnu názvu zastávky "Pavelkova, Koyo" na "Pavelkova, JTEKT". Jedná se o jedinou firmu
na území KMČ, která s komisí dlouhodobě spolupracuje a podporuje finančně její činnost. Autobusová zastávka
byla vybudována na její náklady. Firma se chová ohleduplně ke svému okolí.

6 Vyjádření komise k žádostem od odborů MMOl

6.1 Žádost o sdělení stanoviska k nájmu, prodeji nemovité věci ve vlastnictví SMOl
Jedná se plochu na ulici Na Zákopě, využívanou jako silnici a parkoviště mezi areály společností BIKOS CZ
s.r.o. a MAREOS s.r.o. (Kareta), První žádá o její pronájem (540 m2) a druhá o odkoupení (620 m2).
Nedoporučujeme nájem plochy silnice pro nájezd do soukromého areálu. Podnikatelský subjekt by neměl
dostávat do pronájmu veřejnou komunikaci pro zabezpečení bezpečné dopravní obslužnosti svého, zjevně
nového, objektu ve svém areálu
Nedoporučujeme prodej části obecního pozemku využívného jako silnice a parkoviště, pokud nebude navržena
finální podoba ulice, včetně uličního profilu zohledňující komunikace pro pěší a cyklisty.
Podporujeme kroky, které povedou k vybudování pěší (případně cyklistické) komunikace a snížení prašnosti.

7 Nové požadavky

1 Více košů na psí exkrementy

Komise požaduje umístění více košů na psí exkrementy. Žádáme o informaci, kde jsou tyto v naší městské části
již oficiálně umístěny a kde jsou případně plánovány. Registrujeme poptávku konkrétně na ulici Fügnerově a



rovněž v oblasti Bělidel, v okolí nové výstavby tzv. "Bělidelského dvora".

2 Žádost o pravidla organizování seče

V letošní roce dochází k výskytu přerostlé trávy na plochách ve správě města a je to předmětem kritiky občanů.
Žádáme o informaci, jakým způsobem jsou seče organizovány, zda je zohledněný skutečný stav vzrůstu trávy. 
Zvláště nepříjemné je toto v oblasti dětských hřišť, konkrétně na Bělidlech vedle "Hostince Na Blajchu", ulice
Bendlova.

3 Reklamace označení výšky při vjezdu do "Myší díry"

Při odbočení z Hodolanské ulice do ulice Dr. M. Horákové je instalována konstrukce, která má upozornit řidiče
na maximální výšku vozidel, směřujících do "Myší díry". Jedná se sloup s vodorovným nosníkem, ze které jsou
zavěšeny barevně zvýrazněné trubky, zakončené řetízky. Toto zařízení je ale instalováno nad jízdním pruhem
vozidel opouštějícím Myší díru a nikoliv vozidel, do ní mířící. Dochází tak k situacím, že nepozorný řidič
vysokého vozidla, nebo například s obytným přívěsem, vjede do tohoto prostoru a uvázne zde. Vznikají tak
dopravně nebezpečné situace, zvláště, když se podaří projet pod prvním mostem, ale již ne pod druhým.
Vozidla uvízlá mezi mosty se otáčejí, chtějí opustit tento prostor, ale nacházejí se v části jednosměrné
komunikace, řízené semafory.

4 Údržba břehu Bystřice u Myší díry

Plocha mezi silnicí do Myší díry z Hodolanské ulice (ulice Dr. M. Horákové) a řekou Bystřicí je dlouhodobě
špatně udržovaná, neprovádí se zde seč, zpravidla kopřiv, které na tomto území a břehu rostou. Žádáme o
zlepšení údržby tohoto prostoru.

8 Obecné informace

8.1 Hlášení závad
Upozorňujeme občany, že drobné závady týkající se nepořádku, osvětlení, či drobných závad je v rámci
urychlení řešení vhodné hlásit přímo na:

Webové stránky TSMO https://www.tsmo.cz/hlaseni-zavad/
Speciální stránka města https://hlaseni.olomouc.eu
Mobilní aplikace města "Moje Olomouc"

8.2 Ukončení komise
Předseda ukončil jednání v 18.55 hod. Příští jednání KMČ se bude konat ve středu 3. července 2023 od 17.30 v
zasedací místnosti Klubu seniorů na ulici Jiráskova 9.
Z důvodu dovolených se může tento termín změnit, sledujte prosím v předstihu naši FB stránku: Městská část
Staré Hodolany a Bělidla

III. SCHVÁLENÍ ZÁPISU č. 6 / 2023

Datum schválení zápisu: 14. 06. 2023 Předseda/předsedkyně KMČ:
akad. soch. Martin Lubič

Zapsal/a:
akad. soch. Martin Lubič

Ověřil/a:
Ing. Miloslav Stankuš


